
Коалиција СПС-ПУПС-ЈС чвршћа него икад

Пише: Ивица Дачић
субота, 20 јун 2009 12:29

  

(Политика, 20.06.2009)

  

За председника Социјалистичке партије Србије Ивицу Дачића савез између његове
коалиције, у којој су ПУПС и ЈС, и напредњака и народњака у Земуну није немогућ, али
се о томе неће изјашњавати док не добију и званичну понуду. Он сматра да је та
коалиција чвршћа него икад.

  

– Наша коалиција је добровољна организација. Ко год сматра да нема интереса да у њој
буде, нема потребе да буде њен члан. Док смо заједно, одлуке ћемо доносити заједно.
Апсолутно је немогуће да, ако смо заједно наступали на изборима, нека од странака иде
самостално. Осим ако то није део нашег договора. Ако наступи ван нашег договора, то
значи да наше коалиције неће бити – каже Дачић у разговору за „Политику”.

  

Значи могуће је да се договорите да неко самостално уђе у власт у Земуну?

  

Наравно, али о томе одлучује наша коалиција, а не неко са стране. Наш генерални
договор био је да, ако смо заједнички наступили, нити ПУПС и ЈС могу без СПС, нити ми
можемо без њих. То пише и у нашем коалиционом споразуму.

  

Да ли можемо да закључимо да ћете ипак дозволити ЈС-у и ПУПС-у да са
народњацима и напредњацима формирају власт у Земуну?

  

Не, о томе нисмо разговарали.

  

Али не бисте имали ништа против такве могућности?
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Наш интерес није да идемо одвојено. Интерес је да будемо стабилни као коалиција.
Нисам за то да нека од странака иде самостално.

  

Да ли то значи да ће цела коалиција да иде у савез са СНС-ом, ДСС-ом и НС-ом у
Земуну?

  

Или цела коалиција, или нико. Ако неко оде, онда те коалиције више сигурно неће бити.

  

Онда нема коалиције ни на републичком нивоу.

  

Нема то везе са републичком владом, говорим о политичкој будућности. СПС је веома
коректан и веома цени и поштује коалиционе партнере, као што и они поштују нас. Сви
ови новински текстови очигледно су део тактике да се из одборничке већине извуку
одборници ПУС-а и ЈС-а, који су довољни да се у Земуну направи власт.

  

Ко то ради?

  

То је тактика највећих странака, којима је лакше да се тако заврши посао. ДС и СНС
сигурно неће одлучивати с ким ће да иде СПС него ће то да ради СПС.

  

Мислите да неко од њих утиче на ПУПС и ЈС?

  

СПС, ПУПС и ЈС свакако су ближи једни другима него другим странкама. Зато ћемо ових
дана још једном манифестовати наше јединство, које већ постоји.

  

Да ли сте, осим са Марковићем, разговарали и са Кркобабићем?
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Да, разговарао сам и са њим и са Марковићем и не видим да постоје икакви проблеми у
нашем функционисању. Мислим да неки мисле да смо добили више него што би, према
њиховом мишљењу, требало да добијемо. Мисле да СПС треба да буде у стању
контролисане величине, да не нарасте превише.

  

Ко то мисли? Да ли је то неко од ваших коалиционих партнера?

  

Сви мисле тако. Ту не мислим на ДС, нашег највећег коалиционог партнера, са којим
имамо коректне односе и којем је јасно да нема стабилне парламентарне већине без
наше јаке коалиције.

  

Дакле, мислите на Г17 плус.

  

Мислим на све друге који се ту налазе, а вероватно и на неке кругове у ДС-у.

  

Да ли сте причали и са ДС-ом о варијантама за Вождовац и Земун? Из Г17 плус већ
су рекли да немају ништа против да ваша коалиција формира власт у Земуну са
ДСС-ом и СНС-ом.

  

Не, нисам. Чуо сам да ће неко о томе да разговара са ДС-ом. Ја поштујем став ДС-а, али
о томе шта ради СПС ипак одлучује СПС.

  

Да ли бисте, ако се договорите да идете са СНС-ом, тражили да вам се извини за
изјаве од пре годину дана? Вучић је говорио да сте ви окорели лажов, коалицију
ДС-а и СПС-а називали су жуто-црвеним мишевима…

  

Где бисмо стигли кад бисмо тражили да се свако сваком извињава због онога што је
говорио. Не можемо да променимо прошлост, али можемо да утичемо на то што се сад
дешава.
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Визна либерализација?
  

  

Очекујем да ће одлука о визној либерализацији са ЕУ бити позитивна. Желим да кажем
и да сам иницирао разговоре о укидању виза са другим државама. Укинуте су визе за
путовања у Русију, ових дана ћемо максимално убрзати преговоре са Турском у вези са
укидањем виза. Рекао сам и америчком амбасадору Камерону Мантеру, пре него што је
отишао, да би требало отпочети разговоре о укидању виза за САД – каже Ивица Дачић,
који је и министар унутрашњих послова.

  

Шта је он рекао?

  

Америчка администрација нема негативан став о томе. Једноставно постоји техничка
процедура. То није питање политике.

  

Да ли страхујете да се поново може појавити неки проблем? Било је најављено и да
ће се у четвртак разговарати о деблокади ССП-а, па се то ипак није нашло на
дневном реду састанка шефова држава и влада ЕУ?

  

Једно је питање шта ми најављујемо, а друго је питање шта се тамо изговара. То је била
једна од могућности, а ми смо то представили као да ће сигурно бити. Зато се и трудим
да у посао око визне либерализације не уносим лажне наде него искључиво оно што је
реално. Ако урадимо ово што треба да урадимо, имаћемо визну либерализацију од 1.
јануара. Ако не урадимо, нећемо је имати.

  

На седници владе у четвртак сте се посвађали са Млађаном Динкићем, који вас је
оптужио да ви и МУП стојите иза медијских напада на њега и Г17 плус.

  

Нигде нисам медијима изјавио шта је било на седници владе, али сам видео да су једне
новине објавиле то о чему причате. Мој манир није да о тако нечему причам медијима.
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Очигледно онда има доста проблема са комуникацијама унутар владајуће
коалиције.

  

Само не желим да се колатерална штета због неких проблема, који можда постоје
унутар јединствене листе ДС и Г17 плус, тражи на некој другој страни. Да нисам
политичар који може да гледа неколико корака унапред и да сагледава последице
својих поступака, можда бих отишао са те седнице владе. Али нисам. А повређен сам
поступком Динкића.

  

Да ли сте то рекли Динкићу?

  

Чуо сам се после са господином Динкићем и договорили смо се да се нађемо и
разговарамо о томе.

  

Рекли сте да ДС остаје дугорочни партнер СПС-а. Да ли се и по тој линији може
тражити узрок сукоба са Г17 плусом, који се можда осећа угроженим?

  

Нема ту никаквог сукоба. Постојала је једна секвенца, која је брзо превазиђена.

  

(Разговарао М. Р. Петровић)
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